
Zápis 

ze 3. zasedání akademického senátu FTOP ze dne 28. 04. 2021 

Přítomni: doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D., Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D., Ing. Eliška Purkarová, Ph.D., 

Ing. Jiří Kroužek, Ph.D., Ing. Veronika Váchová, Ing. Zdeněk Varga, Ing. Jaromír Valtr, 

Bc. Robert Kvaček, Bc. Blanka Pilátová 

Hosti: doc. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D. MBA., doc. Ing. Vladimír Sýkora, CSc., Ing. Daniel Maxa, Ph.D., 

Ing. Jaroslav Aubrecht, Ing. Matěj Hušek 

Schválený program (9/0/0) 

1. Schválení zápisu z hlasování per rollam ze dne 15.4.2021  
2. Představení tvorby rozpočtu FTOP 
3. Informace ze zasedání kolegia děkana, AS VŠCHT a K3S 
4. Šípkův fakultní pohár 
5. Průzkum přínosů ekonomických předmětů vyučovaných na FTOP 
6. Různé 

 

1. Schválení hlasování per rollam ze dne 15.4.2021 – Záměr vytvoření nového studijního programu 
Omezování klimatických změn 

Senát schválil zápis z hlasování per rollam (9/0/0); (Příloha 1). 

2. Představení tvorby rozpočtu FTOP 

Děkan FTOP doc. Ing. Vladimír Kočí, Ph.D. MBA. představil proces tvorby rozpočtu na fakultě. Byl o to 

požádán za účelem zlepšení orientace senátorů v rozpočtu, při jeho budoucím schvalování. Bylo tak 

učiněno i vzhledem k velkému počtu nových senátorů, kteří tímto obdrželi veškeré informace, které 

budou potřebovat. 

3. Informace ze zasedání kolegia děkana, AS FTOP a kolegia studentských senátů a spolků K3S 

Kolegium děkana – Ing. Zdeněk Varga informoval AS FTOP o dění na kolegiu děkana 

a) Byla zahájena tvorba studijního programu Omezování klimatických změn, který byl schválen 
RVH. 

b) Byly vyhlášeny termíny SZZ bakalářského studia - I. termín 1. 7. 2021, II. termín 2. 9. 2021. 
c) Došlo ke změně redakční rady časopisu Paliva a porušení etického kodexu bývalým členem 

rady. 
d) Děkan nabádá vedoucí ústavů a jejich zaměstnance k většímu zaměření na publikační aktivitu. 

Další informace z kolegia děkana úzce souvisí s informacemi z AS VŠCHT. 

Novinky AS VŠCHT - Ing. Jaroslav Aubrecht a Ing. Matěj Hušek informovali AS FTOP o dění na AS VŠCHT 

a) Došlo k založení Projektového centra, jakožto celoškolského pracoviště, které bude 
zabudováno do organizační struktury VŠCHT. Vychází z několika dalších celoškolských oddělení 
(VaV, Personální atd.). Dojde k přijímání nových zaměstnanců, kteří budou v centru pracovat. 
Momentálně má PC tři zaměstnance. 



b) Hodnocením MEP se bude zabývat samostatný vytvořený výbor. Ten celou zprávu rozebere a 
začne řešit na celoškolské úrovni. AS FTOP se touto problematikou zabýval dostatečně 
v předešlých zasedáních.  

c) Rozpočet VŠCHT je v procesu tvorby a schvalování. 
d) Probíhá jednání o nákupu nové budovy v ulici Jankovcova. 
e) Volební řád AS VŠCHT bude procházet změnou (rozsah ještě není určen). 
f) Byl schválen Strategický záměr VŠCHT na následující roky zahrnující např. výzkum, pedagogiku 

či internacionalizaci. 
g) Jednání týkající se stipendií PhD, systému e-doktorand a zahraniční stáže PhD studentů bylo 

odloženo. 
h) V jednání je získání studentských prostor pro spolky (kapela, Divoch, KDH apod.). 

Ing. Jaroslav Aubrecht a Ing. Matěj Hušek požádali senátory, ať zjistí, zda nemají na ústavech 
takové volné prostory. 

i) V SISu dojde ke změně v anketě hodnocení pedagogů. Původní číselné hodnocení (1-5), bude 
nahrazeno pravděpodobně stupni (A-F). Změna proběhne z důvodů občasné záměny nejlepší 
známky 1 za 5, zejména zahraničními studenty, kteří takové hodnocení používají ve své zemi. 
Dochází tak ke zhoršení číselného hodnocení jednotlivých pedagogů. 

j) V jednání je využití e-learningového prostředí, kde bude v budoucnu povinnost uložení 
veškerých studijních materiálů. Doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D. poukázal na problémy 
spojené s e-learningem (nedostatečná kapacita úložiště, uzavřenost/otevřenost kurzů, nyní 
mnoho materiálů v MS Teams apod.). AS VŠCHT bude jednat o všech přednesených 
problémech. AS FTOP se jimi bude zabývat, až bude situace aktuální a bude mít více informací 
o provedení. 

k) V jednání je vznik nového „Welcome centra“  pro podporu zahraničních zaměstnanců a 
studentů, které rozšíří současné zahraniční oddělení. 

Novinky K3S - Bc. Robert Kvaček připravil novinky z K3S ve spolupráci s Ing. Veronikou Váchovou 

a) Byla zahájena další fáze vzniku studentské ceny o nejlepšího pedagoga, přičemž každá fakulta 
by měla mít svoji vlastní kategorii. 

b) Stále panuje roztříštěnost informací o povinnostech a možnostech pro doktorandy (předměty 
modulu C apod.). Tuto situaci částečně řeší Elektronický rozcestník doktoranda. V jednání 
zajištění další podpory. 

c) V jednání je překvalifikování různých spolků ze studentských, na akademické, s možným 
dopadem na jejich název. Takto se spolků budou moct legitimně účastnit i akademičtí 
pracovníci se zájmem o danou činnost. 

4. Šípkův fakultní pohár 

Senátoři byli osloveni o projednání finanční podpory pro charitativní účely ze strany studentů 

účastnících se charitativních běhů v rámci Šípkova poháru. Žádost byla projednána za 

přítomnosti děkana fakulty. V jednomyslné shodě bylo zhodnoceno, že tato chvályhodná činnost 

nepatří mezi fakultní záležitost a dané prostředky jsou potřebné v jiných palčivých oblastech na fakultě. 

5. Průzkum přínosu ekonomických předmětů vyučovaných na FTOP 

Bc. Robert Kvaček provedl mezi studenty průzkum ohledně ekonomických předmětů vyučovaných na 

FTOP. Z výsledků průzkumů vyplývá, že studenti mají zájem o získání ekonomických znalostí, zejména 

spojených s následnou aplikací při technologické a manažerské práci v průmyslu či při práci na 

grantových projektech. Dále z výzkumu vyplývá, že výuka ekonomických předmětů se patrně 

s nástupem nových vyučujících na ústav 837 zlepšila, nicméně k dokonalosti má stále daleko. 

Studentům nejvíce vadí příliš teoretická forma předmětů, přístup vybraných vyučujících a problematika 



nutnosti předmět/y absolvovat. Z průzkumu vzešlo několik doporučení, které budou jménem AS FTOP 

předány kolegiu děkana. Stejně tak budou předány jednomu z vedoucích tvorby právě vznikajícího 

studijního programu (doc. Ing. Karel Ciahotný, CSc.), aby se jimi mohl inspirovat. 

Z průzkumu také vzešla stížnost na sexistické narážky ve výuce. Bc. Robert Kvaček nabádá senátory, 

aby při zjištění takového jednání neváhali oslovit etickou komisi. 

6. Různé 

IGA 

Doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D. vznesl dotaz na hodnocení IGA a malé dosažitelnosti pro studenty 

1. ročníků. Dále se rozvířila diskuse na téma IGA, jejího významu či nejasného a nejednotného procesu 

hodnocení projektové dokumentace. AS FTOP se rozhodl, že po sestavení dostatečného množství 

dotazů k tématu pozve na jedno z dalších zasedání proděkana pro vědu a výzkum 

doc. Ing. Tomáše Hlinčíka, Ph.D. a proděkana pro pedagogickou činnost 

doc. Ing. Vladimíra Sýkoru, CSc. 

  

 

 

Zapsala          Za správnost 

Ing. Eliška Purkarová, Ph.D.       Ing. Zdeněk Varga 
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